

博愛信箱/P.O. Box 32988, San Jose, CA95152 · 留言/Voice Mail: 408-5200-BCS · website: www.bcs-usa.org · Email: bcs\_board@yahoo.com

博愛活動 BCS Upcoming Events



日期	事項	Event	地點 Location
12/18	學術比賽截止報名	Registration deadline for Academic Competition (DEADLINE EXTENDED) Online	
12/19	Chinasa Music Pacital		金山灣區華僑文教服務中心 T.E.C.O Milpitas
12/25	聖誕節假期	NO SCHOOL / Christmas Holiday	
1/1	新年假期	NO SCHOOL / New Year Holiday	

#### 本期摘要 Summary

- 校長的話 Principal's message
- 2022 學術比賽訊息 2022 Academic Competition Announcement
- 教導孩子「施比受更為有福」 Teach Your Kids About Giving
- 2022 虎年燈籠創意設計比賽 2022 Year of the Tiger Lantern Creative Design Competition
- 北加州中文學校聯合會會訊 ANCCS News

#### **BUSD** Corner

Please refer to BUSD <u>Frequently Asked Questions</u> on BUSD <u>Reopening Hub</u> for information, updates & resources.



#### 校長的話 Principal's message

學術比賽是博愛一年一度的重要活動,感謝所有 老師和義工們為學術比賽作籌備。學術比賽是學 生們一展所長的最佳機會,第一名優勝者有機會 代表博愛參加 2022 年 3 月舉行的北加州中文學校 聯合會學術比賽。本週六 12/18 是比賽報名截止日 期,請鼓勵學生踴躍參加。



**2021** 年即將結束,藉此機會感謝學校每一位成員。 博愛是非營利組織,很高興看到義工們積極

投入寶貴的時間來協助經營。過去一年半,受到 Covid-19 疫情影響,遇到很多前所未有的事情,而特別有挑戰性。衷心感謝您們的幫助和支持,讓我們在這個艱難時期,繼續為學生提供中文學習。感謝博愛的教師團隊,感激他們教授中文的熱情和奉獻精神。

#### 祝各位有一個愉快和安全的假期,期待在新的一年再見!

Academic competition (AC) is one of the big events we have at BCS. Thank you to all the teachers and volunteers for their efforts in preparing the AC event. AC is a great opportunity for our students to apply and demonstrate what they have learned. The winners will have the opportunity to represent BCS in the ANCCS academic competition in March 2022. This Saturday 12/18 is the registration deadline for the AC contest. Please encourage our students to participate.

As we come close to the end of 2021, I would like to take this opportunity to thank everyone in the school. BCS is a non-profit organization, and I am grateful to see our volunteers putting in their precious time to run the school. This last year and a half was particularly challenging due to the Covid-19 pandemic; we are operating the school in a way that has never been done before. Thank you for all your help and support. We are able to continue providing Chinese language and culture studies to our students during these tough times. Thank you to all our teachers; I truly appreciate your passion and dedication for teaching Chinese to our students.







### 2022 學術比賽訊息 Academic Competition Announcement

#### IMPORTANT NEWS!!!

由於疫情影響,所有演講朗讀比賽更改在網路上舉行, 朗讀比賽時間更改在下午 2:30 開始。 Due to the Covid-19, all Speech and Read-Aloud contest categories will be changed to online contests and Read-Aloud start time will change to 2:30pm instead.

國語演講 1:30 - 2:30 PM	國語朗讀 2:30 - 4:00 PM	CFL 朗讀 2:30 - 4:00 PM
Mandarin Speech	Mandarin Read-Aloud	CFL Read-Aloud
粵語演講 1:30 - 2:30 PM	粵語朗讀 2:30 - 4:00 PM	國語即席演講 2:30 - 3:30 PM
Cantonese Speech	Cantonese Read-Aloud	Mandarin Impromptu Speech

各項目比賽時間請參閱 2022 博愛學術比賽報名資訊,報名日期從 11/20/2021 開始至 12/18/2021 截止。 Please refer to the 2022 BCS Academic Competition Registration Info for the competition time of each event. Registration for the academic competition begins on Saturday, 11/20/2021 and ends on Saturday, 12/18/2021.

請點擊下面的鏈接以獲取報名資訊和報名表。

Please click on the links below for the registration info and form.

- 1) 2022 博愛學術比賽報名資訊
- 2) <u>2022 BCS Academic Competition Registration Info (English Version)</u>
- 3) 2022 博愛學術比賽報名表 BCS Academic Competition Registration Form

\*\*今年學術比賽閱讀測驗試卷及答案卷,都有加註漢語拼音及注音拼音\*\*

- 1. 國、粵語演講題目
- 2. 國粵語注音朗讀稿
- 3. 國粵語漢語拼音朗讀稿
- 4. <u>CFL Read Aloud Articles</u>
- 5. 2022 學術比賽國,粵語/CSL 朗讀文稿更正
- 6. <u>各項比賽試題及答案卷樣本 (Question, Topic, & Answer Samples)</u>

For more information, please visit BCS website: 博愛學術比賽小組 Academic Competition Team 網頁 Email: ac@bcs-usa.org







### 教導孩子「施比受更為有福」

聖誕節快到了,大多數人都認為這是一年中最美好的時光,但環顧 四周,有很多貧困的家庭。我們該如何教導孩子施比受更為有福?



"我們的社會太注重物質了。"

"孩子們擁有的東西比我童年的時候要多,但他們好像並不快樂。" "如何幫助孩子享受施贈,而不總是接受?"

上述的評語反映了父母的擔憂。他們期望養育樂於助人的孩子,但慷慨的精神, 並不是天生的。

作為父母,有責任向孩子們灌輸善意和敏感觸角,並教導孩子們慷慨的付出。以 下是一些溫馨提示:

以身作則——孩子們會觀察並模仿父母的言行舉止。 一起談論——樂於分享別人慷慨的行為,並表達對他人慷慨應有的態度。 鼓勵孩子——尋找機會幫助孩子表現慷慨大方並樂於助人。

當家人經歷樂善好施而得到滿足和喜樂,孩子便大有機會成為善良、和樂善好施 的人。父母的耐心和以身作則的好榜樣將長遠地幫助培養孩子的慷慨精神,施比 受更為有福將被發現為最佳的禮物。

請即行動,今年選購孩子心儀的禮物;同時,讓他們 感受到施贈的喜悅。

家長可以<u>點擊這裡</u>了解更多。

祝大家聖誕及新年快樂!

# Merry Christmas & Happy New Year







## Teach Your Kids About Giving

Christmas is fast approaching, most of us agree this is the best time and happiest time of the year, but looking around us, there are a lot of underprivileged families. How can we teach our kids the joy of giving?

- "It feels like our society is too focused on material goods."
- "My children have more things than I ever did growing up, but they don't seem any happier."
- "How do I help my children to enjoy giving instead of always receiving?"

These comments reflect the concerns of parents at holiday time and throughout the year. They want to raise children who feel good about giving to others, but this spirit of generosity does not always come naturally to children.

It is up to you as a parent to instill kindness and sensitivity toward others and to teach your children skills that reflect generosity. Here are a few tips:

- Do it yourself Children will watch and copy what you do.
- Talk about it Point out when others are generous, and why we should be generous with • others.
- Encourage it Look for opportunities to help your children practice being generous and doing things for others.

When being generous, it feels personal and gratifying for everyone in the household, your children are more likely to grow into kind, charitable, and giving adults.

Remember, you're setting the example. Patience and modeling on your part will go a long way toward helping your children to develop a spirit of generosity and to discover that giving can be the best gift of all.

So, this year, give your kids amazing gifts within your budget. But also let them participate in an amazing giving experience as well. Parents can click <u>here</u> to learn more.

Wishing everyone a Merry Christmas and a Happy New Years.











To celebrate the Lunar New Year, the Association of Northern California Chinese Schools organizes the

"2022 Year of the Tiger Lantern Creative Design Competition" to promote traditional Chinese festivals with a New Year atmosphere and educational activities.

Eligibility:

The competition is open to all students under the age of 18.

Registration deadline: From now until January 30, 2022 (Sunday)

(Overdue will not be accepted)

Please turn in your artwork between 1/29 and 1/30/22 to: TECO, 100 S. Milpitas Blvd., Milpitas, CA 95035

Rules, please refer to detail rules in application form.

Detail information and application form link: <u>t.ly/2gkZ</u>

You can design your own lantern from scratch or purchase a blank lantern from Daiso or Amazon. The minimum size of the lantern is 6"x6"x6" (or 216 cubic inches).

Prizes: All participants will receive a gift (in person pick up on 2/6/22) First 3 winners of each category (\$80,\$50,\$30 gift card and certificate).



連珍宜老師











## December 15, 2021 第 44 屆雙週刊第八期



*最新資訊* Latest News!!!

## 第八期: ANCCS 44th eNewsletter #08

本會近期重	本會近期重要活動	
日期	事項	
01/01	元旦升旗	
01/23	"傳統僑校正規化" 講座	
01/30	"虎年燈籠創意設計比賽" 報名截止	
02/06	2/6 迎春揮毫	

ANCCS Bi-weekly Newsletter Link: .....

Archived eNewsletter links















If you have any questions or suggestions for improvement concerning BCS, please feel free to reach out to our leadership listed below.

Department	Email
BCS Board	bcs_board@yahoo.com
Secretary	secretary@bcs-usa.org
Admin / Operations	vp-admin@bcs-usa.org
IT / Website Support	it@bcs-usa.org
Registration	registration@bcs-usa.org
Curriculum	vp-curriculum@bcs-usa.org
Mandarin	mandarin@bcs-usa.org
Cantonese	cantonese@bcs-usa.org
CFL	cfl@bcs-usa.org
HSIC	hsic@bcs-usa.org
Academic Competition	ac@bcs-usa.org





